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KS AU § 170   KS KF/2020:210 - 806 
 
 

Fastställande av reviderade taxor för uthyrning av skollokaler med 
mera 

 
Ärendebeskrivning 
I samband med det att kommunstyrelsen 2019-10-02 behandlade förslag till budget 
för år 2020 och plan för ekonomin för åren 2021–2023 beslutade kommunstyrelsen att 
uppdra till samtliga nämnder att utreda hur avgiftsfinansieringsgraden kan öka genom 
såväl lägre kostnader som högre intäkter. 
 
Barn- och utbildningsnämnden har 2020-09-01, § 59, med anledning av uppdraget från 
kommunstyrelsen, gjort en översyn av taxa för uthyrning av skollokaler med mera. I 
samband denna översyn har nämnden även sett över tillämpningsföreskrifterna för 
uthyrning av skollokaler. I sitt beslut föreslår barn- och utbildningsnämnden att 
kommunstyrelsen ska rekommendera kommunfullmäktige att fastställa reviderad taxa 
för uthyrning av skollokaler med mera i enlighet med nämndens förslag. Nämnden 
beslutar vidare att fastställa reviderade tillämpningsföreskrifter för uthyrning av 
skollokaler.  
 
Bakgrund/analys 
Nu gällande taxa för uthyrning av skollokaler med mera fastställdes av 
kommunfullmäktige 2013-12-22, § 53. Föreliggande förslag till reviderad taxa för 
uthyrning av skollokaler syftar enligt barn- och utbildningsnämnden till att likställa 
taxan för uthyrning av skollokaler med taxan för uthyrning av fritidslokaler vad det 
gäller uthyrningskategorier, avgiftsnivå, depositionsavgift, avgift för städning samt 
avgift för avbeställning av bokad lokal. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar att föreliggande förslag till reviderad taxa för 
uthyrning av skollokaler innebär att taxekategorierna blir färre, att avgiftsnivåerna för 
uthyrning och depositionsavgift höjs, att avgifter för övernattning har lagts till, att 
färre kategorier av skollokaler är aktuella för uthyrning samt att avgifterna för ej 
städad lokal läggs till. Vidare föreslås att det i taxan skrivs in att barn- och 
utbildningsnämnden prövar och fastställer avgifterna för nästkommande år. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar att det i barn- och utbildningsnämndens beslut 
inte framgår huruvida förslaget till reviderad taxa förväntas öka nämndens intäkter för 
uthyrning av skollokaler. Efter samråd med förvaltningen för utbildning, kost, kultur 
och fritid kan kommunledningskontoret emellertid konstatera att de högre avgifterna 
förväntas öka nämndens intäkter. Vidare konstaterar kommunledningskontoret att 
barn- och utbildningsnämnden har för avsikt att årligen göra en översyn avseende 
avgifterna i taxan. 
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Slutligen konstaterar kommunledningskontoret att barn- och utbildningsnämndens 
förslag att det i taxan skrivs in att nämnden prövar och fastställer avgifterna för 
nästkommande år är i linje med gällande bemyndigande till barn- och 
utbildningsnämnden.  
 
Kommunledningskontoret har inget att invända mot föreliggande förslag till reviderad 
taxa och föreslår därför att kommunfullmäktige ska besluta fastställa reviderad taxa 
för uthyrning av skollokaler med mera i enlighet med barn- och utbildningsnämndens 
förslag. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-07 från kansliavdelningen 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2020-09-01 § 59 
‒ Nu gällande taxa för uthyrning av skollokaler med mera, fastställd av KF 2013-12-

22 § 53 
‒ Bemyndigande till barn- och utbildningsnämnden, fastställt av KF 2003-11-27 §129 
‒ Skrivelse 2020-03-24 från förvaltningen för utbildning, kost, kultur och fritid 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige fastställer reviderad taxa för uthyrning av skollokaler med 

mera. Den reviderade taxan ska börja gälla från och med 2021-01-01, varvid nu 
gällande taxa upphör att gälla. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 171   KS KF/2020:235 - 003 
 
 

Revidering av felparkeringsavgift 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden har 2020-09-28, § 55, gjort en översyn av gällande 
felparkeringsavgift för Lomma kommun och föreslår att kommunfullmäktige fastställer 
reviderade felparkeringsavgift i enlighet med nämndens förslag. 
 
Bakgrund/analys 
Avgifter för felparkering får tas ut enligt lag (1976:206) om felparkeringsavgift i 
kommunerna. Regeringen anger, i förordning (1976:1128) om felparkeringsavgift, det 
högsta och lägsta belopp som felparkeringsavgifter får fastställas till. Avgiften får 
differentieras med hänsyn till skilda slag av parkeringsöverträdelser. Regeringen har i 
förordningen fastställt att felparkeringsavgift lägst får fastställas till 75 kronor och 
högst till 1 300 kronor. Inom denna ram ska kommunfullmäktige fatta beslut om 
avgifterna. Transportstyrelsen beslutar om föreskrifter för verkställighet av lagen och 
kategoriserar överträdelserna i trafikförordningen (1998:1276) i olika slag av 
överträdelser. 
 
Kommunfullmäktige har 2017-12-07, § 77, fastställt felparkeringsavgift för Lomma 
kommun. I samband med detta beslut reviderades inte avgifterna. Beslutet innebar 
istället att kategoriseringen anpassades till Transportstyrelsens föreskrifter. 
Avgiftsnivåerna har därmed varit oförändrade sedan 2015-07-11. Tekniska nämnden 
föreslår nu att felparkeringsavgifterna höjs. Syftet med den föreslagna höjningen är 
enligt samhällsbyggnadsförvaltningen att anpassa avgiftsnivåerna till närliggande 
kommuner och öka regelefterlevnaden. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar att de föreslagna avgifterna ryms inom det 
spann som regeringen fastslagit i 2a § förordningen (1976:1128) om 
felparkeringsavgift. Därmed föreslår kommunledningskontoret att kommunfullmäktige 
fastställer reviderad felparkeringsavgift för Lomma kommun i enlighet med tekniska 
nämndens förslag till beslut. Om kommunfullmäktige fattar beslut om revidering av 
felparkeringsavgift för Lomma kommun vid sitt sammanträde 2020-12-03 kan de 
reviderade avgifterna börja gälla 2021-01-01. 
 
I samband med kommunledningskontorets beredning av ärendet har samrått skett 
med tf. kommunjurist Sarah Anderberg. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-12 från kansliavdelningen 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2020-09-28 § 55 
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‒ Skrivelse 2020-09-07 från tekniska avdelningen 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige fastställer reviderad felparkeringsavgift för Lomma kommun i 

enlighet med tekniska nämndens förslag till beslut. De reviderade avgifterna börja 
gälla 2021-01-01, varvid nu gällande avgifter upphör att gälla. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 172   KS KF/2019:140 - 420 
 
 

Motion (C) angående kartläggning av måltidernas klimatpåverkan 

 
Ärendebeskrivning 
Martha Henriksson Witt (C), Lars-Göran Svensson (C) och Lena Svensson (C) har 2019-
03-14 inkommit med en motion om kartläggning av kostenhetens måltider. I motionen 
yrkar motionärerna att Lomma kommun ska undersöka vilken klimatpåverkan 
kostenhetens måltider har och redovisa detta för kommunfullmäktige. 
 
Barn- och utbildningsnämnden som ansvarar för kostverksamheten har beretts 
möjlighet att yttra sig över motionen. Nämnden beslutade 2019-12-17, § 105, att 
överlämna ett yttrande över motionen till kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-04-17, § 76, att återremittera 
ärendet till barn- och utbildningsnämnden för komplettering med en beskrivning av 
förutsättningarna att göra en undersökning avseende måltidernas klimatpåverkan. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2020-09-01, § 61, att överlämna ett 
kompletterande yttrande till kommunfullmäktige. 
 
Analys 
I motionen påtalar motionärerna att Lomma kommun i likhet med många andra 
kommuner har infört mer ekologiska livsmedel i skolor och på äldreboenden trots att 
det, enligt motionärerna, saknas forskning som stöder att ekologiska alternativ är 
bättre än konventionella, icke-ekologiska, alternativ. Vad motionärerna menar med 
”bättre” än framgår emellertid inte med tydlighet i motionen. Då det inte saknas 
forskning kring vilka positiva effekter ekologiskt lantbruk har vad det gäller natur, 
biologisk mångfald, djurs hälsa och välfärd, så drar kommunledningskontoret 
emellertid slutsatsen att det framför allt är ekologiskt odlade livsmedels 
klimatpåverkan jämfört med icke-ekologiskt odlade livsmedel som motionärerna är 
intresserade av. I motionen skriver motionärerna också att de skulle önska se en 
jämförelse mellan ekologiskt odlade livsmedels klimatpåverkan jämfört med lokalt 
odlade livsmedel.  
 
I det yttrande som barn- och utbildningsnämnden överlämnade 2019-12-17 
konstaterar nämnden att kostverksamheten följer de nationellt uppsatta målen om 
andel ekologiska livsmedel i offentlig sektor. Barn- och utbildningsnämnden 
konstaterar vidare att nämnden i sin nämndsplan har ett mål om att kosverksamheten 
ska vara uppskattad och hållbar. Enligt nämndsplanen ska minst 25% av kosten bestå 
av ekologiska livsmedel och högst 15% av kosten i för- och grundskola bli till svinn. I 
sitt yttrande konstaterar nämnden vidare att kostverksamheten arbetar för minskad 
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klimatpåverkan genom åtgärder så som val av närodlade råvaror, samordning av 
mattransporter, minimering av matsvinn, val av råvaror efter säsong, val av svenskt 
kött, val av kött med omsorg och minskad andel rött kött, ökning av andelen 
vegetariskt på menyn. Slutligen konstaterar nämnden i sitt yttrande att det saknas en 
vedertagen definition av närproducerade livsmedel, vilket enligt nämnden försvårar en 
bedömning ur miljöperspektiv. 
 
I det kompletterande yttrande som barn- och utbildningsnämnden överlämnade 2020-
09-01 konstaterar nämnden att den klimatpåverkan som kostenhetens måltider har 
mäts med hjälp av så kallade koldioxidekvivalenter (CO2e), vilket definierar 
växthusgaser beräknade som koldioxidutsläpp per kilo livsmedel. Beräkningarna utgår 
från ett livscykelperspektiv. Detta innebär att alla delar av produktionen beaktas. I 
beräkningen används enligt nämnden klimatvärden från RISE Klimatdatabas version 
1.6.3 som innehåller resultat från livscykelanalyser av livsmedel och är framtagen för 
att representera svensk livsmedelskonsumtion. Livscykelanalys är en ISO-
standardiserad metod och innebär att analyser görs av en produkts klimatpåverkan 
från hela livscykeln, steg för steg. Klimattalen inkluderar livsmedlens klimatpåverkan 
fram till och med råvarans förädling i industrin. Transporten från industri, via eventuell 
grossist, och till kund som ska tillaga varan är enligt nämnden inte inkluderad.    
 
Efter samråd med kostchef Ann Ellis konstaterar kommunledningskontoret att 
kostenheten regelbundet genomför beräkningar av kostens klimatpåverkan med hjälp 
av ovan nämnda metod. Syftet med dessa beräkningar är som nämnden också 
konstaterar i sitt yttrande att successivt minska klimatpåverkan inom ramen för 
fastställda nämndsmål avseende både ekonomi och nöjdhet. Med hjälp av dessa 
beräkningar är det möjligt att undersöka vilka effekter förändringar i kostens 
sammansättning får vad det gäller klimatpåverkan. Som nämnden konstaterar i sitt 
yttrande har kostenheten med hjälp av dessa beräkningar kunnat se att maträtter som 
innehåller mycket grönsaker, rotfrukter, baljväxter och gryn, men en mindre mängd 
kött, fisk, fågel och mejeriprodukter, generellt sett har mindre klimatpåverkan.  
 
Kommunledningskontoret konstaterar att de beräkningsmetoder som kostenheten 
använder sig av hjälper enheten att beräkna kostens klimatpåverkan under den 
senaste perioden och jämföra denna klimatpåverkan med tidigare perioder. Så länge 
kostenheten följer nationella mål och nämndsmål vad det gäller andel ekologiska 
livsmedel säger dessa beräkningar emellertid ingenting om skillnader i klimatpåverkan 
vad det gäller ekologiskt odlade livsmedel jämfört med konventionellt odlade 
livsmedel. Då de beräkningsmetoder som är tillgängliga för kostenheten inte 
inkluderar transporter från industri till kund konstaterar kommunledningskontoret 
vidare att dessa beräkningar inte heller säger något om skillnader i klimatpåverkan vad 
det gäller ekologiskt odlade livsmedel jämfört med lokalt odlade livsmedel. 
 
Sammanfattningsvis konstaterar kommunledningskontoret att kostenheten redan 
aktivt arbetar med att minska måltidernas klimatpåverkan och att det ligger utanför 
kostenhetens uppdrag att lägga ner tid och resurser på att utreda de frågor som 
motionärerna efterfrågar. Kommunledningskontoret föreslår därmed att 
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kommunfullmäktige med hänvisning till barn- och utbildningsnämndens yttranden och 
denna skrivelse ska besluta att motionen är besvarad.  
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-07 från kansliavdelningen 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2020-09-01 § 61 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-17 § 76 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2019-12-17 § 105 
‒ Motion från Martha Henriksson Witt (C), Lars-Göran Svensson (C) och Lena 

Svensson (C) om måltidernas klimatpåverkan, inkommen 2019-03-14  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige beslutar att motionen med hänvisning till barn- och 

utbildningsnämndens yttranden och kommunledningskontorets skrivelse är 
besvarad. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 173   KS KF/2020:131 - 101 
 
 

Uppföljning av ej slutbehandlade motioner 

 
Ärendebeskrivning 
Enligt arbetsordningen för kommunfullmäktige, § 29, ska kommunstyrelsen årligen till 
kommunfullmäktiges ordinarie novembersammanträde redovisa de motioner som inte 
har beretts färdigt. Kommunstyrelsen har vidare under § 173/98 uppdragit åt 
kansliavdelningen att, förutom den ordinarie redovisningen till kommunfullmäktiges 
novembersammanträde, ytterligare tre gånger under året redovisa till 
kommunstyrelsen de motioner vars beredning ännu inte har slutförts. 
 
Kansliavdelningen redovisar i skrivelse 2020-10-15 de motioner som ännu inte har 
slutbehandlats och föreslår att kommunstyrelsen ska besluta att redovisningen läggs 
till handlingarna. 
 
Beslutsunderlag 
Skrivelse 2020-10-15 från kansliavdelningen 
Ej slutbehandlade motioner 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Redovisningen av ej slutbehandlade motioner läggs till handlingarna. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 174   KS KF/2020:187 - 420 
 
 

Yttrande avseende Remiss angående Havs- och vattenmyndighetens 
förslag till genomförande av kraven på fiskeredskap i 
engångsplastdirektivet 

 
Ärendebeskrivning 
Havs- och vattenmyndigheten har fått i uppdrag av Regeringen att utreda och ta fram 
de författningsförslag som krävs för att genomföra samtliga krav rörande fiskeredskap 
i engångsplastdirektivet. Ett av huvudsyftena med regeringsuppdraget är att utveckla 
en ambitiös svensk lagstiftning. Lomma kommun är en av remissinstanserna som kan 
välja att svara. Ett yttrande kommer också att skickas genom Kommunernas 
internationella miljöorganisation, KIMO som en aktivitet inom samarbetet där Lomma 
kommun deltar. 
 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn har i skrivelse 2020-10-13 lämnat förslag till 
yttrande. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-13 från planeringsavdelningen 
‒ Remissmissiv från Regeringskansliet 
‒ HaV:s redovisning av regeringsuppdraget 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Lomma kommun yttrar sig enligt följande: 
 
Det är generellt positivt med de förslag som HaV tagit fram då vikten av att förebygga 
och minska spridningen av plast i alla vattenmiljöer inte nog kan understrykas. Det är 
också positivt att införa system som så långt möjligt minskar riskerna att de redskap 
som används för fiske inte bidrar till miljöskada. Detta innebär bland annat att nät och 
andra fiskeredskap inte ska sprida plaster, de ska vara återvinningsbara, demonterbara 
och de ska inte spökfiska när de går förlorade. Det är även positivt med införandet av 
producentansvar då det följer principen om att förorenaren betalar. Att höja 
ambitionen genom att utöka engångsplastdirektivet kring att det föreslagna 
producentansvaret ska omfatta fiskeredskap innehållande plast i all vattenmiljö, även 
limnisk, är nödvändigt. Sverige bör dock arbeta för att detta utökas till att gälla hela EU 
och inte enbart i Sverige. 
 
Ett par saker behöver förtydligas i förslaget. Det gäller framför allt kommunernas 
ansvar, både kring hantering av avfallet och kring tillsyn. Det behövs ett förtydligande 
från HaV för att klargöra hur långt det kommunala ansvaret är tänkt att sträcka sig. 
Hur ska kommunernas kostnader för hantering av uttjänta fiskeredskap hanteras inom 
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ramen för ett producentansvar, för det fall fiskeredskapen inte lämnas till 
producenternas insamlingssystem utan hamnar i kommunens avfallshantering? Här 
bör ett förtydligande finnas kring insamling och ansvarsfördelning. Förtydligandet om 
tillsyn behöver beröra vilken omfattning som avses och om det ska utföras 
uppsökande kontroller i exempelvis handeln för att kontrollera märkning av 
fiskeredskapsprodukter. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 175   KS KF/2020:248 - 100 
 
 

Uppdrag om att utreda kommunens nämndstruktur 

 
Ärendebeskrivning 
I syfte att optimera samhällsbyggnadsprocessen för invånare, byggaktörer och 
näringsliv föreslår kommunledningskontoret att en förenklad nämndstruktur utreds. 
Utredningen ska svara på vilken typ av nämndstruktur som behövs för att nå uppsatta 
mål. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar i skrivelse 2020-10-14 att Lomma kommun har 
haft en snabb tillväxt under senare årtionden men behöver nu rusta sig för att klara 
kommande utmaningar och mål. Kommunen ska leverera tjänster med hög kvalitet till 
allt fler invånare, samt matcha ett växande föränderligt näringsliv. Klimatförändringar 
får, enligt kommunledningskontoret, konsekvenser för en kustkommuns strategiska 
planering. En planhandläggare måste redan idag ta höjd för framtida havsnivåer och 
nederbördsmängder. Arbetsmetoder, rutiner, lagkrav, kompetenser och dialogforum 
förändras kontinuerligt men kommunens nämndsorganisation med tre nämnder som 
ansvarar för en förvaltning har, enligt kommunledningskontoret, inte förändrats på 
samma sätt.  
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-14 från kommunledningskontoret 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ att ge kommundirektören i uppdrag att utreda en ny nämndstruktur som ska 

optimera samhällsbyggnadsprocessen. 
‒ Utredningen vara genomförd senast 2021-03-31. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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Kommundirektören informerar 

 
Ärendebeskrivning 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar kommundirektör Katarina Pelin en 
redogörelse avseende aktuella frågor. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista  
 


